



Pour le français, [cliquez ici](#).

We're delighted to announce the recipients of **our third annual Eco Awards!**

Ottawa is unusually blessed with an outstanding natural heritage and individuals dedicated to preserving it. We think it's critical that those who inspire us to take ecological action in Ottawa be appropriately recognized, and it's our privilege to do this.

As in prior years, **we were overwhelmed by the nominations we received**, and choosing among them was a difficult task—but the nine recipients below distinguished themselves particularly.

We sincerely thank all those who submitted thoughtful and generous nominations. We also thank the selection committee, who had the difficult task of sorting through these excellent nominations.

Here are the recipients:

- *Most Cherished Greenspace*: The Frank St Bee & Butterfly Garden
- *Active & Accessible City Award*: Derrick Simpson
- *Climate Champion Award*: Rolly Montpellier
- *Nature Champion Award*: Barbara Long
- *Refuse-Reduce-Reuse Champion*: Jennifer Perrier
- *Refuse-Reduce-Reuse Champion*: Carole Doré
- *Youth Eco Champion Award*: Kenzie Whalen
- *Youth Eco Champion Award*: Kaamil Furtado
- *Youth Eco Champion Award*: Emma D'Amico

For more on each inspiring recipient, please check out [our 2025 Eco Awards webpage](#).

Please congratulate these recipients if you see them! Over the coming weeks, we'll be giving them certificates at events in their communities in honour of their work. We hope to see you there!

Sincerely,

William and the Ecology Ottawa team

PS To support this program and others like it, please [make a donation!](#)

[Donate](#)



We've been busy in the last while! Among other things, we made a few delegations to City Council:

- [We supported](#) a motion calling for improved bus reliability—a critical aspect to our transit system and our transportation network more broadly. The motion passed.
- [We spoke to](#) ceilings on car-parking in commercial developments in Draft 2 of the Zoning By-law. It's critical to reduce these ceilings and have them apply city-wide if we want to stop sprawl and create complete communities.
- [We opposed](#) the recoupling of two projects connected to the proposed Airport Parkway widening at City Council's Infrastructure and Public Works Committee. Council doesn't typically revisit its own decisions, but it did here—and for a misguided cause.

We also rolled up our sleeves with the federal election. We published [eight suggested ecological planks](#), which not only garnered over 120 signatures from the community but also **gained the support of five candidates!** We also shared [information on early voting](#) compiled by a volunteer, and [were interviewed](#) by the Citizen on this. We've already begun reaching out to successful candidates and will continue doing so—particularly newly elected folks—as they develop their plans.

We asked City Council members to [sign a letter](#) supporting federal climate action—and **eight answered the call and signed**. Thanks to all who joined their voices to ask this of councillors!

Finally, we issued [a statement](#) with our partners in the Urban Climate Alliance about how the City of Ottawa should respond to US tariffs. In short, **we need a just, green transition!**



WE'RE HIRING!

We currently have two positions open:

- We're hiring [a Nature Organizer](#) to lead multiple of our campaigns: our Climate Equity, Tree Giveaway, and/or Pollinator Garden campaigns, as well as engaging in reactive advocacy
- We're hiring [a Community Organizer](#) for a 10-week position leading a door-knocking campaign to share information about and garner support for our Electric School Bus program

We'd love you to either submit an application or share them with your networks—or both!

We're also looking for **a Treasurer** for our board. If you've got finance chops and a passion for supporting local ecological action, please [email us](#)!

Have a backyard that needs a tree?

- We're handing out native seedlings at the Great Glebe Garage Sale on May 24. [Please RSVP!](#)
- Our partners at EnviroCentre are distributing 1,200 trees on behalf of the City of Ottawa. [Learn more here.](#)

If individual trees isn't enough for you—and why should it be?—our friends at Forêt Capitale Forest are receiving applications for [Tiny Forests](#) for community groups! Or if

smaller plants are your jam and you just want guidance on the City's new planting rules, [see here](#).

Want to help share information about Ecology Ottawa's programs?

- We've got volunteers attending community events across the City, talking about our work and connecting with the community. We're particularly looking for help at [Get Growing Hunt Club](#) on May 17!
- We'll be knocking on doors across the city this summer, soliciting support for the electrification of Ontario's school bus fleet, and we need your help! [Email Nick Grover](#) for more information.

We're very concerned by Provincial Bill 5 repealing the Endangered Species Act. Our friends at EcoJustice have prepared [some helpful information](#) with ways to take action. Please act before the May 17 deadline!



World Migratory Bird Day: May 10, 9 am – 12 pm 📍 Ron Kolbus Lakeside Centre, Britannia Park, 102 Greenview Ave.

Get Growing Hunt Club: May 17, 11 am – 2 pm 📍 Hunt Club Riverside Park Community Centre, 3320 Paul Anka Dr.

Rural Woodlands Ottawa hosts Diana Beresford-Kroeger ([tickets here](#)): May 22, 7–8:30 pm 📍 Alfred Taylor Centre, 2300 Community Way, North Gower

Tree Giveaway: Great Glebe Garage Sale ([RSVP here](#)): May 24, 8:30 am – 1 pm 📍 166 Glebe Ave

Greening the Capital: Presentation by William van Geest, Executive Director: May 27, 7:30pm – 8:30pm 📍 Ottawa Baha'i Centre, 211 McArthur Ave

Stay up to date with all of our [events here](#)!



ECOLOGY OTTAWA IN THE NEWS

Lots of Ecology Ottawa in the media recently!

- We [spoke with CBC](#) about the City's salting practices. (Spoiler: they're using too much.) Brigitte Pellerin also [gave us a shout-out](#), as did [the Better Ottawa podcast](#).
- The proposed Baseline Transitway represents progress, but the City still has far to go: [Capital Current](#).
- The Ottawa Citizen [interviewed us](#) about the importance of early voting in the federal election.
- We [expressed serious concerns](#) to the Capital Current about the prospect of incineration in Ottawa.

CTV [asked us](#) about impactful actions each of us can take to mark Earth Week.



LEARNING

Ottawa's community garden program needs formal mandate, centralized operations: city staff ([Citizen](#)).

How pretty, spongy public gardens make way for more housing ([CBC](#))

Donate

Nous sommes ravis d'annoncer **les lauréats de notre troisième édition des Prix Écologiques!**

Ottawa a la chance extraordinaire de posséder un patrimoine naturel exceptionnel et de compter des personnes dévouées à sa préservation. Nous pensons qu'il est essentiel que ceux qui nous inspirent à agir en faveur de l'environnement à Ottawa soient reconnus à leur juste valeur, et c'est un privilège pour nous de le faire.

Comme les années précédentes, **nous avons été bouleversés par les candidatures reçues**, et le choix a été difficile, mais les neuf lauréats ci-dessous se sont particulièrement distingués.

Nous remercions sincèrement tous ceux qui ont soumis des candidatures réfléchies et généreuses. Nous remercions également le comité de sélection, qui a eu la tâche difficile de trier ces excellentes candidatures.

Voici les lauréats :

- *Prix Espace vert le plus apprécié* : Le jardin Frank St Bee & Butterfly
- *Prix de la ville active et accessible* : Derrick Simpson
- *Prix du champion du climat* : Rolly Montpellier
- *Prix du champion de la nature* : Barbara Long
- *Prix Champion du refus, de la réduction et du recyclage* : Jennifer Perrier
- *Prix Champion du refus, de la réduction et du recyclage* : Carole Doré
- *Prix Eco-champion jeune* : Kenzie Whalen
- *Prix Eco-champion jeune* : Kaamil Furtado
- *Prix Eco-champion jeune* : Emma D'Amico

Pour en savoir plus sur chaque lauréat inspirant, veuillez consulter [**notre page consacrée aux Éco Prix 2025**](#).

Veuillez féliciter ces lauréats si vous les croisez ! Au cours des prochaines semaines, nous leur remettrons des certificats lors d'événements organisés dans leurs communautés afin de souligner leur travail. Nous espérons vous y voir !

Cordialement,

William et l'équipe d'Écologie Ottawa

PS Pour soutenir ce programme et d'autres programmes similaires, veuillez [**faire un don**](#) !



Nous avons été très occupés ces derniers temps ! Entre autres, nous avons effectué plusieurs interventions auprès du Conseil municipal :

- **Nous avons soutenu** une motion demandant l'amélioration de la fiabilité des bus, un aspect essentiel de notre système de transport en commun et de notre réseau de transport en général. La motion a été adoptée.
- **Nous avons abordé la question** des plafonds pour les parkings dans les projets commerciaux dans la deuxième version du Règlement de zonage. Il est essentiel de réduire ces plafonds et de les appliquer à l'ensemble de la ville si nous voulons mettre un terme à l'étalement urbain et créer des communautés complètes.
- **Nous nous sommes opposés** au regroupement de deux projets liés au projet d'élargissement de la Promenade de l'aéroport lors de la réunion du Comité des infrastructures et des travaux publics du Conseil municipal. Le Conseil ne revient généralement pas sur ses propres décisions, mais il l'a fait dans ce cas-ci, et pour une raison erronée.

Nous avons également retroussé nos manches pour les élections fédérales. Nous avons publié **huit priorités écologiques**, qui ont non seulement recueilli plus de 120 signatures dans la communauté, mais **ont également obtenu le soutien de cinq candidats !** Nous avons également partagé des **informations sur le vote anticipé** compilées par un bénévole, et **avons été interviewés** par le Citizen à ce sujet. Nous avons déjà commencé à contacter les candidats élus et continuerons à le faire, en particulier les nouveaux élus, à mesure qu'ils élaborent leurs programmes.

Nous avons demandé aux membres du conseil municipal de **signer une lettre** soutenant l'action fédérale en faveur du climat, et **huit d'entre eux ont répondu à l'appel et ont signé.** Merci à tous ceux qui se sont joints à nous pour demander cela aux conseillers municipaux !

Enfin, nous avons publié [une déclaration](#) avec nos partenaires de l'Alliance urbaine pour le climat sur la manière dont la ville d'Ottawa devrait réagir aux droits de douane américains. En bref, nous avons besoin d'une transition juste et verte !



NOUS RECRUTONS !

Nous avons actuellement deux postes à pourvoir :

- Nous recherchons [un\(e\) Organisateur\(rice\) nature](#) pour diriger plusieurs de nos campagnes : notre campagne pour l'équité climatique, notre campagne de distribution d'arbres et/ou notre campagne pour les jardins pollinisateurs, ainsi que pour mener des actions de plaidoyer réactives.
- Nous recrutons [un\(e\) Organisateur\(rice\) communautaire](#) pour un poste de 10 semaines afin de mener une campagne de porte-à-porte pour informer et obtenir du soutien pour notre programme de bus scolaires électriques.

Nous serions ravis que vous postuliez ou que vous partagiez ces offres avec vos réseaux, ou les deux !

Nous recherchons également un(e) trésorier(ère) pour notre Conseil d'administration. Si vous avez des compétences en finance et que vous êtes passionné par le soutien à l'action écologique locale, [envoyez-nous un courriel](#) !

Vous avez un jardin qui a besoin d'un arbre ?

- Nous distribuons des semis indigènes lors du Great Glebe Garage Sale le 24 mai. Veuillez [confirmer votre présence](#) !
- Nos partenaires d'EnviroCentre distribuent 1 200 arbres au nom de la ville d'Ottawa. Pour en savoir plus, [cliquez ici](#).

Si un seul arbre ne vous suffit pas, et pourquoi cela serait-il le cas, nos amis de Forêt Capitale Forest [acceptent les candidatures](#) de groupes communautaires pour créer des mini-forêts ! Si vous préférez les petites plantes et souhaitez simplement obtenir des conseils sur les nouvelles règles de plantation de la ville, [cliquez ici](#).

Vous souhaitez aider à diffuser des informations sur les programmes d'Écologie Ottawa ?

- Nos bénévoles participent à des événements communautaires dans toute la ville pour parler de notre travail et rencontrer les habitants. Nous recherchons particulièrement de l'aide pour l'événement [Get Growing Hunt Club](#) le 17 mai !
- Cet été, nous frapperons aux portes de toute la ville pour solliciter votre soutien en faveur de l'électrification de la flotte d'autobus scolaires de l'Ontario, et nous avons besoin de votre aide ! Envoyez un courriel [à Nick Grover](#) pour plus d'informations.

Nous sommes très préoccupés par le projet de loi provincial 5 qui abroge la loi sur les espèces en voie de disparition. Nos amis d'EcoJustice ont préparé [des informations utiles](#) sur les mesures à prendre. Agissez avant la date limite du 17 mai !



Journée mondiale des oiseaux migrants : May 10 9 am – 12 pm 📍 Ron Kolbus
Lakeside Centre, Britannia Park, 102 Greenview Ave.

Get Growing Hunt Club : May 17 11 am – 2 pm 📍 Centre communautaire Hunt
Club Riverside Park, 3320 Paul Anka Dr.

Rural Woodlands Ottawa accueille Diana Beresford-Kroeger ([billets ici](#)) : May
22 7 – 8:30 pm 📍 Alfred Taylor Centre, 2300 Community Way, North Gower

Don d'arbres : Grande vente de garage de Glebe ([RSVP ici](#)) : May 24 8:30 am –
1 pm 📍 166 avenue Glebe

Verdir la capitale : présentation par William van Geest, Directeur exécutif :
May 27 7:30pm – 8:30pm 📍 Centre Ottawa Baha'i, 211 avenue McArthur

Restez au courant de tous nos [événements ici](#) !



Écologie Ottawa a beaucoup fait parler d'elle dans les médias récemment!

- Nous avons **discuté avec CBC** des pratiques de salage de la Ville. (Spoiler : ils en utilisent trop.) Brigitte Pellerin nous a également **fait honneur**, tout comme **le podcast Better Ottawa**.
- Le projet de Transitway de base représente un progrès, mais la Ville a encore beaucoup à faire : **Capital Current**.
- L'Ottawa Citizen **nous a interviewés** sur l'importance du vote par anticipation aux élections fédérales.
- Nous avons **exprimé nos sérieuses préoccupations** à Capital Current concernant la perspective de l'incinération à Ottawa.
- CTV **nous a demandé** quelles mesures concrètes chacun d'entre nous pouvait prendre pour marquer la Semaine de la Terre.



Petit guide d'entretien du printemps pour votre vélo (**Le Droit**)

Faire un don

Merci de soutenir notre travail ! Veuillez également envisager de **nous aider financièrement**.

Ecology Ottawa

<https://www.ecologyottawa.ca/>

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsundered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to noah.montpetit.armstrong@ecologyottawa.ca.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).